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Medical accident rate and litigation: the expert point of view
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Résumé

Sinistralité: Données Branchet 2010-2022 ; 219 chirurgiens assurés mis en cause par 259 patients aprés un délai moyen de
3,3 ans. La fréquence est fonction de |’ hyperspécialisation. Le descellement représente 23% des causes de reprise et des
complications vont survenir dans 54% des cas. Cause ou complication de lareprise, les |SOs concernent 52% des dossiers

L expert appréciera: 1/ une Information honnéte, notamment les risques d'1SO et neurologiques ; 2/ un consentement «
éclairé » ; 3/ un bon dossier, les facteurs de risque infectieux et I'avis infectiologique. 1l reprochera : 1/ un défaut
d’ information ; 2/ I’ absence de documents tracés. consentement, avis infectiologiques ; 3/ une programmation « légére » ; 4/
le délai dans la gestion des complications (abandon, procrastination, prescriptions aveugles) ; 5/ I’ obstination, travailler seul,
surtout en cas d'1SO, ne pas solliciter un infectiologue, un CRIOA.

Anticiper, parler vrai et tracer tout!
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Abstract

Accident rate: Branchet 2010-2022 data; 219 surgeons sued by 259 patients after an average 3,3 year period. Frequency isa
function of overspeciaization. Aseptic loosening represents 23% of revision causes and complications occur in 54% of
cases. Revision cause or complication, SSI affect 52% of files.

The expert will appreciate: 1/ honest Information, in particular about SSI and neurologic risks; 2/ informed consent; 3/
complete chart, infection risk factors and infectiology advice. He will reproach: 1/ missing information; 2/ lack of traced
documents: consent, infectiology advices; 3/ insubstantial surgical preparation; 4/ time lost in complications management
(abandonment, procrastination, inappropriate prescriptions); 5/ obstination, solo working, above al in case of SSI, no
infectiology or CRIOA solicitation.

Anticipate, speak truly and trace all!
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